
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde d. 27/2-2024 kl. 19-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Godkendt 

 

 2 Elevrådet  

 

Ref.: Deltager ikke på dette møde 

 

19.05

-

19.25 

3 Ledelsessituationen pr. 1. marts 

 

Ref.:  

Jesper har takket ja til tilbuddet om at være konstitueret 

skoleleder fra 1. marts og til stillingen er genbesat. Både Jesper 

og Tine synes det er en god løsning. Jesper har et godt netværk 

både i ledelsesgruppen og der er ligeledes en god indstilling på 

skolen ift. at rykke sammen.  

Torben hjælper med koordinering ift. SFO 

Marie Louise hjælper med opgaver ift. elevsager 

René hjælper ift. børnehavesamarbejde 

Der vil også være ting, som ikke nås i denne periode 

Der er en større opgave i den kommende tid ift. skoleårets 

planlægning.  

Tine og Jesper har holdt overleveringsmøder de seneste uger på 

baggrund af en længere liste – og det er nu i hus.  

Jesper afholder mini-MU-samtaler med lærerne netop nu – og er 

igennem 80% af samtalerne. Der er plads til at tale om tanker 

om kommende skoleår, og dette skoleårs opgaveoversigt 

besøges også.  

 

Jesper 

19.25 

– 

20.05 

4 Skoleårets planlægning 2024/25 

- Status på arbejdet med ny model for mellemformer 

- Øvrige indsatser og fokusområder 

 

Ref.:  

Inspirationsbesøg fra Grauballe Skole d. 31. januar med oplæg 

om deres model for mellemformer. Alle skoler har fået penge til 

at løfte opgaven med støtte til børn med særlige behov. Vi har 

hidtil prioriteret at kunnet være to voksne i klassen så meget 

Jesper og 

Tine 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank Lindberg, Jacob 

Lind Hjorth, Lise Nexø, Karina Bonde Jensen, Majbritt 

Fabech, Lasse Spliid, Gry Elikofer, Jesper Dalkjær Hansen, 

Torben Kjølhede, Tine Sax 

Besøg:   

Afbud: Majbritt 

Mødeleder (og forplejning): Karina 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 

 

som muligt med det formål, at opgaven løses bedst af de 

professionelle, som har kendskab til børnene. Men vi oplever, at 

flere og flere elever er udfordret i klasserummet, og derfor har vi 

været enige om, at der skulle ske noget andet.  

Grauballe Skole har én person, som har et ”mellemformstilbud” i 

et rum for sig med arbejdspladser i skolens åbningstid (eller det 

meste af åbningstiden) hvor elever kan være (efter ”visitation”). 

Den voksne betragtes som en 3. klasselærer (eleven går stadig i 

sin egen klasse, og er kun i mellemformen efter behov). For at 

finansiere denne model, skal der fjernes/prioriteres timer fra 

andre steder. Vi har to lektioners elevsamtaler pr. uge pr. klasse 

– bortset fra 0. klasse - og det er muligt, at de 13 lektioner skal 

bidrage til at dække timerne i mellemformen. Derudover er der 

elever, som modtager støtte pba. PPV-vurderinger. Timerne, 

som er anvendt til at forkorte skoledagen, vil stadig tilbageføres 

til de klasser timerne er taget fra.  

 

Forhåbningen er, at flere børn (incl. børnene, som er visiteret til 

mellemformen) kommer til at have en bedre skoledag – baseret 

på individuelle, klare og strukturerede aftaler.  

 

Når den rette person til opgaven er fundet, er der ”studieforløb” 

på Grauballe Skole. Der kan også blive tale om efter- og 

videreuddannelse.  

 

Den rette lokation skal findes – sandsynligvis vil et grupperum 

på indskolings- eller mellemtrinsgangen blive inddraget.  

 

Udover den nye model for mellemformer, er der også andre 

overskrifter i spil pt. Flere elever oplever at være pressede, der 

har været sager som tangerer (eller er) mobning, der er 

venteliste til udredninger, der er et øget antal underretninger, 

øget elevfravær.  

Dette gør, at Jesper sammen med personalet pt. sætter fokus på 

følgende overskrifter:  

- Forsøg med læsebånd og regnebånd – efter 10- og 12-

pausen, så alle børn ved, hvad de skal i gang med, efter 

pausen. Bestyrelsen siger ok til forsøget.  

 

- Fælles aftaler om gruppearbejde 

- Pauser/”luftere” 

- Venskabsklasser/”store hjælper små” 

- Frikvartersaftaler 

- Spisetiden 

- Vikarmateriale i klassen 

- Morgensang 

 

Bestyrelsen glæder sig til at følge arbejdet med ovennævnte 

overskrifter.  

20.05

-

20.20 

5 Supplering til skolebestyrelsen 

- Majbritt flytter primo marts, og suppleant-listen skal i spil 

 

Ref.:  

Lise og 

Tine 



 

 

Lise tager en samtale med Julie, som er 1. suppleant, og hører 

om hun er klar til at træde ind i bestyrelsen fra april-mødet. Julie 

tilføjes på maillisten (Lise giver besked).  

20.20

-

20.30 

6 Status på indskrivning for 2024/25 

 

Ref.: 

Pr. 1. august 2024 træder en ændring af Folkeskoleloven i kraft 

vedr. klassestørrelse. Der er fastsat et nyt maksimalt klasseloft 

på 26 elever for 0.-2. klassetrin. Loven har ingen betydning for 

allerede eksisterende klasser, men indfases trinvist fra de 

kommende 0. klasser.  

Dette har medført en ændring af Silkeborg Kommunes 

styrelsesvedtægt, som er politisk vedtaget. Tidligere har det 

været muligt at optage elever fra andre distrikter op til elev 24. 

Dvs. at hvis der er 24 elever fra eget distrikt, så skal andre 

distrikters elever afvises.  

Dette er nu ændret til 22 elever.  

Det betyder, at vi har måttet sige nej til 3 elever fra andre 

distrikter, som har ønsket Gjern Skole, og har kunnet sige ja til 

en enkelt elev ude fra. Dette afgøres ved en centralt besluttet 

prioriteret rækkefølge: Søskende, afstand fra bopæl, kommune. 

 

Vi lander på 22 elever til kommende 0. klasse, 11 drenge og 11 

piger – og klasse bliver en god blanding af nye familier og 

familier, som i forvejen kender til skolen gennem søskende.  

Tine 

20.30

-

20.45 

7 Nyt fra skole og SFO (O) 

 

Ref.:  

Siden Nytår har der i SFO-regi været Børne-OL og 

børneloppemarked. I næste uge er der ”Gjern har talent”. Der er 

også mulighed for at deltage i diverse stævner (fordi 

bemandingen er rigtig god lige nu – bl.a. pga. PAU- og 

pædagogstuderende). Det oser lidt af overskud og 

omstillingsparathed i fritidsdelen for tiden, og det er fedt at gå på 

arbejde.  

I lærergruppen er der også en oplevelse af, at der rykkes sammen 

nu – men også lidt bekymring ift. ledelsessituationen med tanke 

på en tidligere historik på skolen.  

Dejligt at der er en klub, hvor elever (også i 5. klasse!) rigtig gerne 

vil i klub.  

3. klasse kommer snart med i klubben.  

Gry, 

Torben, 

Jesper, 

Tine 

20.45 

– 

21.00 

8 Evt.:  

 

Ref.:  

Jesper overvejer at lave dagsordner på Aula fra næste skoleår. 

 

Hvordan laves der hold til fællesskabsugerne? OBS på inddeling 

af klasser ift. søskende fx  

 

Husk at der er et bestyrelsesmedlem i GKIC (Jacob). OBS på 

forstyrrelser mellem et yogahold og idrætsundervisning.  

 

Skal bestyrelsens forældregruppe have en messengergruppe? 

Lise laver en gruppe.  

 

    



 

 

  Punkter til kommende møder: 

- Opfølgning på konsekvenser af reduceret 

timefordelingsplan 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Meddelelsesbogen – en del af skole-hjem-samarbejds-

princippet? 

 

 


